
Dagsorden Bestyrelsesmøde 
Deltagere: Christina, Marianne, Pia, Ditte, og Anita 
  
Afbud: Julia, Lene, Nick, Line, Michelle, Laura 

Dato og tid: torsdag 17.juni 2024 kl 17.00-20.00 Der er let 
forplejning på mødet. 
Sted: Rabalderstræde, Digtervænget 46 i Mariager 
Mødeleder: Christina 
Referent: Anita 

  1 Emne   
   

Punkt type  Tid og ansvarlig   Mål/formål      

 Spisning samt Indkomne forslag Drøftelse 15 min. 
Alle  

Vi spiser samtidig med at vi tager stilling til evt. Indkomne forslag 
med henblik på en behandling eller en udsættelse, hvis der skal 
undersøges nærmere, 

 

 
 

  2 Emne   
   

Punkt type  Tid og ansvarlig   Mål/formål    

 Opsamling på forældremødet den 4. 

juni samt udarbejdelse af 

høringssvar 

Drøftelse samt 
beslutning 

60 min. 
Alle 

At bestyrelsen laver en opsamling på forældremødet og 
udarbejder høringssvar til politisk niveau. 
Frist for indsendelse af høringssvar er 20.juni k.12.00 til  
konsulent Jeppe Thanning jeppt@mariagerfjord.dk 
 
 

 

Referat 
Følgende hørringssvar er udarbejdet på bestyrelsesmødetog fremsendt til rette indstands: 
 
På vegne af forældrebestyrelsen i Dagtilbud Område Øst takker vi for muligheden for høring. 
Bestyrelsen havde valgt at indkalde til forældremøde den 4. juni 2024 for alle forældre til børn i børnehusene i Hadsund, så der kunne være brede 
forældrestemmer til dette høringssvar. Der var 17 forældre til dette forældremøde fra de fem børnehuse. 
Dette høringssvar er et udtryk for deres og bestyrelsens opmærksomheder. 
Overordnet ser vi mange muligheder i de forslåede ændringer, men samtidig har vi også opmærksomheder. 
Bestyrelsen er bekymret for om en forøgelse af kapaciteten i de nuværende bygninger vil betyde en forringelse af den pædagogiske kvalitet, som 
tilbydes i dag. 

 

mailto:jeppt@mariagerfjord.dk


Der er en opmærksomhed på om toiletforhold i Væksthuset er tilstrækkelige, når denne bygning skal have 3-6årige børn og ikke kun førskolebørn, som i 
dag. 
Der er et stort ønske om, at alle børnehuse får ombygning af køkkener, så der i disse kan laves mad fra bunden til både vuggestuebørn og 
børnehavebørn eller at der som minimum laves en sidestilling med alle vuggestuer, så deres køkkener kan håndtere, at der laves mad fra bunden. 
Bestyrelsen ønsker et øget fokus på overgang fra Spiren til Væksthuset, så der sikres en sammenhæng. 
Der er opmærksomhed på den vigtighed der ligger i, at tilrettelægge en pædagogik, som giver plads til de forskellige aldersgruppers behov og trivsel – 
både på inde og udearealer. 
Vi har en opmærksomhed på den nævnte driftsbesparelse på 532.487 kr. fra 2026 – vil denne kr. til kr. tilbageføres til budgettet eller hvad får vi ud af 
den besparelse? 
Bestyrelsen anerkender, at der laves en inddragende proces, hvor personalet kan bidrage med deres faglige viden i forhold til at tilrettelægge en 
pædagogisk hverdag i den nye struktur. 
Vi påskynder, at der i alle børnehuse er pædagogisk ledelse. 
Bestyrelsen har en opmærksomhed på at en udeprofil hele året kræver rigtig gode faciliteter, som fx toiletforhold og mulighed for at få varmen, så 
børnene sikres optimale forhold for trivsel. 
Vi kan læse, at der er afsat 4 mio til denne proces. Vi har en bekymring for om 4 mio er dækkende til både renovering, ombygning og vedligehold af 
børnehusene. For os er det vigtigt at sikre, at de fysiske rammer er tilstrækkelige og trygge for børnene, så de sikres højkvalitets institutioner. 
Bestyrelsen anmoder om at Udvalget sikrer sig, at de 4 mio. er tilstrækkelige. Hvordan er vi stillet, hvis økonomien ikke er tilstrækkelig? 
De bedste hilsner 
Christina Zamora Bugge 
Formand for forældrebestyrelsen i Dagtilbud Område Øst 
 

 3 Emne   
   

Punkt type  Tid og ansvarlig   Mål/formål    

 Den styrkede pædagogiske læreplan  Drøftelse og 
godkendelse 

60 min. 
Alle 

At bestyrelsen kvalificerer, det udkast, som ledelsen har 
udarbejdet, med evt. opmærksomhedspunkter som måtte være 
overset. 
At bestyrelsen godkender den videre proces. 

 

Referat  
Dette punkt udsættes til efter sommerferien. 

 

 6 Emne   
   

Punkt type  Tid og ansvarlig   Mål/formål    



 Næste bestyrelsesmøde og 
forældremøder med valg til 
kostordning og bestyrelse 

 20 min. - Den 15. august er fastsat til bestyrelsesmøde med henblik på 
høringssvar til budget, som har deadline til den 16. august. 
Ønsker vi at ændre i denne tidsramme? 

- Forældremøder med valg - forslag til datoer og indhold 
 

 

Referat 
Da flere bestyrelsesmedlemmer har børn, som skal i Væksthuset pr. august betyder det, at disse medlemmer træder ud af bestyrelsen og at den 
personlige suppleant skal aktiveres. Dette sørger den pædagogiske leder for.  
Efter sommerferien skal der være valg i bestyrelsen i Væksthuset samt i de børnehuse, hvor det ikke har været muligt at aktivere en suppleant for et 
afgående bestyrelsesmedlem.  
 
Det er besluttet, at det bestyrelsesmøde som er planlagt den 15. august ikke afholdes. Det er besluttet, at det høringssvar som skal laves i perioden 
12.-16.august laves ved at høringsmaterialet sendes via mail til de tilbageværende bestyrelsesmedlemmer og at der afgives skriftlige 
opmærksomhedspunkter til Pia Sand. Pia sammenskriver opmærksomhedspunker og sender høringssvar rundt til godkendelse i bestyrelsen og sørger 
for at høringssvaret kommer frem inden deadline den 16. aug. 
Vi takker de afgående bestyrelsesmedlemmer for deres store indsats i bestyrelsesarbejdet. 
 
 

 

  

 


